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SLOVO STAROSTKY

Vážení a milí spoluobčané, 
dostává se Vám do rukou další číslo rešického zpravodaje. Tentokrát se  
v něm ohlédneme za celým prvním pololetím letošního roku, roku 2018.

V tomto čísle zpravodaje si můžeme zrekapitulovat – doufám -  všechny 
akce, které se v naší obci konaly. Ať už se jednalo o akce společenské, 
kulturní či sportovní, dozvíte se zde, kolikrát se sešlo zastupitelstvo obce  
a jaká rozhodnutí se v tomto období  schválila či neschválila.

Když organizujeme, opravujeme, přebudováváme, ne na vše je vždy 
pomatováno a ne vše je vždy vymyšleno bezchybně hned na začátku. A tak  
i Vám spoluobčanům patří poděkování za připomínky, které přinášíte. Věřte, 
že vždy pečlivě zvažujeme možnost jejich uplatnění a jsou velkým přínosem 
při naší práci.

Máme před sebou konečně léto. Ze všech nejvíc se na ně asi těší naše děti. 
Vysvědčením jim skončí jejich školní povinnosti a ranní vstávání a nastane 
doba zaslouženého odpočinku. Věřím ale, že si odpočne i většina rodičů….
odpadnou jim starosti s chystám svačin, kontrolou domácích úkolů a věčný 
dotaz „co škola“ a jasná odpověď „ dobrý“ .

Přeji nám všem, abychom si o prázdninách odpočinuli, užili si koupání, 
grilování, dovolené, tábory a vůbec vše, co k létu neodmyslitelně patří, ale 
zároveň abychom na sebe byli opatrní.

Vaše starostka 
Petra Jílková

INFORMACE Z OBECNÍHO ÚŘADU

USNESENÍ č. 32/2017
z 32. veřejného zasedání zastupitelstva Obce Rešice

konaného dne 18. 12. 2017 v KD Rešice

1. Zastupitelstvo obce projednalo a schválilo:
•	 zapisovatele zasedání paní Renatu Herzánovou
•	 ověřovatele zápisu paní Petru Jílkovou, pana Jiřího Vorla
•	 program zasedání
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•	 Rozpočtové opatření č.6/2017
•	 Pravidla rozpočtového provizoria na rok 2018
•	 Smlouvu o bezúplatném převedení majetku do obce Rešice, uzavřenou 

mezi DSO Moravskokrumlovsko a obcí Rešice
•	 Plán inventur na rok 2017 ( příloha č. 9 k vnitřní směrnici č. 2/2011 pro 

provedení inventarizace majetku a závazků obce )
•	 Mimořádný členský neinvestiční příspěvek pro DSO Moravskokrumlov-

sko, který bude použit na dofinancování nákupu 4 ks zahradních setů pro 
obec Rešice

2. Zastupitelstvo obce projednalo a bere na vědomí:
•	 Příkaz starostky obce k provedení inventarizace majetku a závazků obce 

k 31. 12. 2017
•	 Vyjádření pro EIA ve věci „Nový jaderný zdroj v lokalitě Dukovany“, okr. 

Třebíč, kraj Vysočina – vyjádření sdružení Energetické Třebíčsko k záměru 
podle  zákona č. 100/2001 Sb., o posuzování vlivů na životní prostředí, ve 
znění pozdějších předpisů 

•	 Plánovanou rekonstrukci bytového domu č.p.74

Na zasedání přítomno 7 členů zastupitelstva obce Rešice. 

USNESENÍ č. 33/2018
z 33. veřejného zasedání zastupitelstva Obce Rešice

konaného dne 26. 2. 2018 v KD Rešice

1. Zastupitelstvo obce projednalo a schválilo:
•	 zapisovatele zasedání paní Renatu Herzánovou
•	 ověřovatele zápisu paní Mgr. Lenku Karlíkovou a pana Ing. Josefa Pošvaře
•	 program zasedání
•	 přílohu č. 7 ke Směrnici č.4/2012 o cestovních náhradách
•	 poplatek za SKO pro rok 2018 ve výši 350,- Kč /osoba a poplatek ze psů ve 

výši 50,- Kč/pes
•	 pro SDH Rešice finanční dar pro rok 2018 ve výši 40.000,- Kč
•	 pro DFC Rešice finanční dar pro rok 2018 ve výši 35.000,- Kč
•	 inventarizační zprávu o provedení inventur majetku a závazků obce Rešice 
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k 31. 12. 2017
•	 záměr pořízení nového územního plánu obce Rešice a určeného zastupitele 

na pořízení ÚP paní Ing. Annu Čurdovou
2. Zastupitelstvo obce projednalo a bere na vědomí:
•	 Přípravné práce na zhotovení projektové dokumentace na novou komunika-

ci v lokalitě nové bytové zástavby v ulici „Zámecká“, sjezdy - rošty z pol-
ních cest (transformátor, u kapličky na „Znojemské cestě, u sýpky)

•	 Termín dalšího zasedání dne 26. 3. 2018
•	 Pořízení nové zahradní techniky
•	 Informace o postupu vybudování zpevněné odstavné plochy na nové svozo-

vé místo pro kontejnery na tříděný odpad (parcela č. 8/2)  
•	 Informace pana Aleše Pokorného o chystaných projektech, které firma 

REDU, s.r.o. Horní Dubňany v k.ú. Rešice plánuje

Na zasedání přítomno 7 členů zastupitelstva obce Rešice.
Usnesení č. 33/2018 schvaluje 7 členů zastupitelstva.

USNESENÍ č. 34/2018
z 34. veřejného zasedání zastupitelstva Obce Rešice

konaného dne 26. 3. 2018 v KD Rešice

1. Zastupitelstvo obce projednalo a schválilo:
•	 Zapisovatele zasedání paní Renatu Herzánovou
•	 Ověřovatele zápisu pana Ing. Bohuslava Šumpelu a pana Ing. Jana Řezaninu
•	 Program zasedání
•	 Rozpočet obce Rešice na rok 2018
•	 Investiční akce na rok 2018
•	 Pořízení nové komunální techniky na rok 2018
•	 Přijmout na výpomoc dva zaměstnance na DPČ (min. po dobu dvou měsí-

ců) 
•	 Zamítnutí žádosti o poskytnutí finančního příspěvku ve výši 8.000,- Kč pro 

oblastní charitu Rajhrad
•	 Rozhodnutí, že žadatelé o veřejnou službu budou vykonávat pouze práce 

spojené s údržbou veřejného prostranství
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2. Zastupitelstvo obce projednalo a bere na vědomí:
•	 Informace o problematice GDPR (ochrana osobních údajů)
•	 Výsledek hodnocení o závěrečném přezkoumání hospodaření obce Rešice 

za rok 2017
•	 Informace pana Aleše Pokorného  o chystaných projektech, které firma 

REDU, s.r.o. Horní Dubňany v k.ú. Rešice plánuje
•	 Plánovanou rekonstrukci obecního bytového domu

Na zasedání přítomno 8 členů zastupitelstva obce Rešice. 
Usnesení č. 34/2018  schvaluje 8 členů zastupitelstva.

USNESENÍ č. 35/2018
z 35. veřejného zasedání zastupitelstva Obce Rešice 

konaného dne 16. 4. 2018 v KD Rešice

1. Zastupitelstvo obce projednalo a schválilo:
•	 Zapisovatele zasedání paní Renatu Herzánovou
•	 Ověřovatele zápisu paní Petru Jílkovou a paní Zdeňku Slámovou
•	 Program zasedání
•	 Pořízení nové komunální techniky (traktor) od dodavatele Macháček, Drn-

holec
•	 Podání žádosti z dotačního programu OPŽP na pořízení užitkového elekt-

romobilu 
2. Zastupitelstvo obce projednalo a bere na vědomí:
•	 Pokácení lípy na návsi  a informace o výsadbě nové lípy ve spojení s akcí 

„Stromy Svobody“ spojené ke 100. výročí vzniku ČR a to dne 2. 6. 2018
•	 Konsolidaci obecních účtů a plánovanou informační schůzku s pracov-

níky KB o dalších výhodných možnostech uložení volných finančních 
prostředků obce

•	 Plánované kulturní akce v obci na 2.čtvrtletí 2018

Na zasedání přítomno 6 členů zastupitelstva obce Rešice. 
Usnesení č. 35/2018  schvaluje 6 členů zastupitelstva.
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USNESENÍ č. 36/2018
z 36. veřejného zasedání zastupitelstva Obce Rešice

konaného dne 28. 5. 2018 v KD Rešice

1. Zastupitelstvo obce projednalo a schválilo:
•	 Zapisovatele zasedání paní Renatu Herzánovou
•	 Ověřovatele zápisu paní Mgr. Lenku Karlíkovou a pana Ing. Josefa Pošvaře
•	 Program zasedání
•	 Závěrečný účet obce Rešice ze rok 2017
•	 Účetní závěrku obce Rešice za rok 2017
•	 Rozpočtové opatření č.1/2018
•	 Smlouvu č. 050659/18/ORR o poskytnutí  dotace z rozpočtu Jihomoravské-

ho kraje
•	 Místnost a dobu ke konání slavnostních obřadů na adrese Rešice č.p. 97  

- Společenský dům A. Opálky
•	 Záměr „Digitalizace povodňového plánu a vybudování sítě varovného a vy-

rozumívacího systému“, s využitím podání žádosti o dotaci na OPŽP pro-
střednictvím firmy EVIPARTNER, s.r.o. Brno

2. Zastupitelstvo obce projednalo a bere na vědomí:
•	 Informace o plánovaném uzavření místní prodejny Jednota, spotřební druž-

stvo Moravský Krumlov a další návrhy k projednávání o znovu otevření, 
podání žádosti o dotaci na provoz

•	 informační schůzku s pracovníky KB o dalších výhodných možnostech ulo-
žení volných finančních prostředků obce

•	 pozvání SDH Rešice na oslavy 120. výročí založení SDH Rešice , spojené 
s akcí „Strom svobody“ ke vzniku 100. výročí vzniku Československé re-
publiky.

•	 Upozornění na vycházející článek ve Znojemském deníku v rámci rubriky 
„Jak se žilo v Československu ve válečné a poválečné době“, který je věno-
ván obci Rešice

•	 Informaci o volně pobíhajících psech v obci a následném opatření
3. Zastupitelstvo obce projednalo a neschválilo:
•	 Poskytnutí příspěvku na podporu Linky bezpečí, z.s.
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Na zasedání přítomno 7 členů zastupitelstva obce Rešice.
Usnesení č. 36/2018  schvaluje 7 členů zastupitelstva.

USNESENÍ č. 37/2018
z 37. veřejného zasedání zastupitelstva Obce Rešice 

konaného dne 20. 6. 2018 v KD Rešice

1. Zastupitelstvo obce projednalo a schválilo:
•	 Zapisovatele zasedání paní Renatu Herzánovou
•	 Ověřovatele zápisu paní Ing. Anna Čurdová a pan Ing. Bohuslav Šumpela
•	 Program zasedání
•	 9 členů do zastupitelstva obce pro volební období 2018-2022
•	 Dodavatele pro realizaci projektu místní komunikace trasa „A“ firmu VAL-

DASTAV s.r.o. Tulešice
•	 Prohlášení vlastníka -souhlas s umístěním koncového prvku varování na 

budově č.p.97
•	 Uzavření smlouvy s KB a.s. s možností využití investic formou fondu (výše 

investice bude schválena novým zastupitelstvem ve volebním období 201-
2022)

•	 Kupní smlouvu uzavřenou dne 31.5.2018 mezi svazkem Svazek obcí pro 
plynofikaci oblasti Dolní Dubňany a okolí a společností QUANTUM, a.s.  
jejímž předmětem je převod vlastnického práva plynárenského zařízení ve 
smlouvě specifikovaném.

2. Zastupitelstvo obce projednalo a bere na vědomí:
•	 Smlouvu o výkonu pověřence na GDPR
•	 Směrnici č. 1/2018 pro práci s osobními údaji
•	 Požadavek vypracovat zhodnocení plnění volebního programu obou kandi-

dátních stran za volební období 2014-2018
•	 Požadavek vypracovat  zápis kontrolního a finančního výboru obce za ob-

dobí leden - září 2018
•	 Informaci starostky obce o určení členů do volební komise pro volby do 

zastupitelstva obce konané ve dnech 5. - 6. 10. 2018
•	 Informaci starostky obce o podání žádosti o dotaci na dofinancování provo-

zu prodejny v obci
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•	 Nutnost vyřešit dopravní znační v intravilánu obce - náves

Na zasedání přítomno 6 členů zastupitelstva obce Rešice. 
Usnesení č.37/2018  schvaluje 6 členů zastupitelstva.

VOLBA PREZIDENTA ČESKÉ REPUBLIKY 2018

Ve dnech 12. - 13. ledna a 26. - 27. ledna 2018 se konala dvoukolová volba 
prezidenta České republiky. V naší obci zasedala volební komise ve složení: 
předseda paní Renata Herzánová, zapisovatel Ing. Renata Herzánová a členky 
paní Lenka Opálková, paní Silvie Hájková, paní Kristýna Jiříkovská a slečna 
Kateřina Jílková. 

Výsledky volby prezidenta ČR v obci Rešice:

 Voliči v 
seznamu 

Vydané 
obálky 

Volební účast 
v % 

Odevzdané 
obálky 

Platné 
hlasy 

1. kolo 298 186 0,624 186 186 
2. kolo 295 201 0,681 201 201 

 

Kandidát  
č. Jméno a příjmení, titul 1.kolo 2.kolo 
1 Mirek Topolánek, Ing. 7 X 
2 Michal Horáček, Mgr. PhD. 13 X 
3 Pavel Fischer, Mgr. 30 X 
4 Jiří Hynek, RNDr. 2 X 
5 Petr Hannig, Mgr.  3 X 
6 Vratislav Kulhánek, Ing. Dr. h.c. 1 X 
7 Miloš Zeman, Ing. 105 136 
8 Marek Hilšer, MUDr. Bc. Ph.D. 6 X 
9 Jiří Drahoš, prof. Ing. DrSc. dr. h. c. 19 65 

 
V obci Rešice zvítězil kandidát č.7 pan Miloš Zeman s celkovým počtem 

136 hlasů. „Staronovému“ panu prezidentovi přejeme v nastávajícím volebním 
období mnoho úspěchů, jak v soukromém, tak v pracovním životě.

Ing. Renata Herzánová
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Sběr nebezpečného odpadu v obci

V naší obci probíhá svoz nebezpečného odpadu  dvakrát ročně, a to na jaře  
a na podzim. Svoz zajišťuje firma AVE CZ odpadové hospodářství, s. r. o., 
Třebíč.

Dne 15. 3. 2018 proběhl v naší obci jarní svoz nebezpečného odpadu včetně 
zpětného odběru elektrozařízení, který nepatří do nádob na směsný komunální 
odpad.

Při tomto sběru se v naší obci odevzdalo toto množství odpadu:
•	 CRT televizory + monitory 5 ks
•	 LCD televizory + monitory 2 ks
•	 velké spotřebiče 24 ks
•	 malé spotřebiče 64 ks
•	 lednice, mrazáky 7 ks
•	 PC- komponenty, rádia, drobné elektrospotřebiče 66 ks
•	 Zářivky 28 ks 
•	 pneumatiky osobní 49 ks
•	 obaly obsahující zbytky neb. látek nebo obaly těmito látkami znečiště-

né 0,04 t 
•	 olej a tuk 0,02 t
•	 barvy, lepidla a pryskyřice obsahující nebezpečné látky 0,28 t

Za tuto službu uhradila obec svozové firmě AVE CZ odpadové hospodář-
ství, s. r. o. částku ve výši 15.526,- Kč.

Renata Herzánová / účetní obce

Svoz objemného odpadu v obci

Ve středu dne 23.05.2018 proběhl v naší obci svoz objemného odpadu z do-
mácností. Každý občan tak měl možnost odevzdat veškerý objemný komunál-
ní odpad. Tuto službu v obci zajišťuje firma AVE CZ odpadové hospodářství 
s.r.o., Třebíč.
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Do objemného odpadu patří:
	Části vybavení bytu
	Části nábytku
	Koberce
	Židle
	Matrace
	Odpad větších rozměrů, který nelze uložit do běžně používaných ná-

dob na směsný komunální odpad

Do objemného odpadu NEPATŘÍ: !!!
	Stavební suť
	Výkopová zemina
	Části autovraků
	Předměty obsahující nebezpečné odpady, např. autobaterie, oleje, bar-

vy, jedy, zářivky, televizory, počítače, chladící zařízení a dále pneuma-
tiky,  el.spotřebiče, kovové předměty, živnostenský odpad

Velkoobjemový odpad občané sváželi  na vyhrazené místo na náves „Pod 
lipky“, kde se shromáždilo celkem 2,74 tun výše zmíněného odpadu. Za tuto 
službu uhradila obec svozové firmě AVE CZ odpadové hospodářství, s. r. o. 
částku ve výši 9.751,- Kč.

Renata Herzánová / účetní obce

Přemnožený kůrovec devastuje české lesy

Kůrovec podle současných odhadů zničí až rekordních šest milionů kubíků 
smrků – polovinu roční těžby dřeva z jehličnanů.

Současný stav českých lesů odpovídá známému přísloví: jak se do něj volá, 
tak se z něho ozývá. Lesy čelí v současné době největší kůrovcové kalamitě, 
k jaké kdy na českém území došlo. A nemůže za to jen počasí, ale i způsob 
hospodaření.

Podle zprávy, kterou v září předkládalo ministerstvo zemědělství vládě  
a kterou mají LN k dispozici, lze odhadovat, že letos by mohlo být napadeno až 
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šest milionů metrů krychlových smrkového dříví. Tedy zhruba polovina roč-
ního objemu jehličnatých těžeb v celé republice. Přímé ztráty z prodeje dřeva 
dosáhnou podle dokumentu nejméně tří miliard korun.

„Normální to v žádném případě není, odhady hovoří až o pěti milionech 
metrů krychlových napadené hmoty. To je rozsah, jaký nebyl doposud na úze-
mí Česka nikdy zaznamenán, alespoň tedy ne v době, za niž jsou k dispozici 
podrobnější údaje. A to lze hovořit o sto, možná o sto padesáti letech,“ řekl LN 
Jan Liška z Výzkumného ústavu lesního hospodářství a myslivosti (VÚLHM). 
Dodal, že celkový rozsah letošní kůrovcové kalamity bude znám až začátkem 
příštího roku.

Kůrovec je přemnožený zejména na severní Moravě a Slezsku, ve Zlínském 
kraji, Vysočině a Jihočeském kraji. Ani smrky ve zbytku republiky na tom ale 
nejsou nejlépe. „Na části území došlo také ke zhoršení situace v kraji Středo-
českém a Pardubickém. Ve zbylých krajích je celkový stav nesrovnatelně lepší, 
nicméně ani zde není vše pod kontrolou a hrozbu vzniku kalamity není možné 
vyloučit,“ píše se v materiálu.

Příčin je podle odborníků víc. Jsou to třeba klimatické změny, se kterými 
souvisí dlouhodobé sucho a rostoucí teploty. Spolu s tím hraje roli také způsob 
hospodaření, kdy se ve velkém vysázel smrk i na místa, kde pro něj není přiroze-
né prostředí. „Stav českých lesů je jeden z nejhorších ve střední Evropě. Máme 
převahu smrku, který je vysoce citlivý na negativní vlivy, není stabilní, protože 
nemá hluboké kořeny. Proto jsou vlny kalamit, větrné polomy nebo kůrovec. 

Spolu s kůrovcem začala úřadovat i václavka, houba, která parazituje na 
stromech a dále je oslabuje. Navíc ne všude se podle odborníků zasahuje proti 
kůrovci účinně a včas, a problém se tak šíří.
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Počet stromů zasažených kůrovcem byl špatný už v loňském roce. Letos se 
situace ještě zhoršila. Pro představu lze uvést příklad ze státního podniku Lesy 
ČR, který obhospodařuje zhruba polovinu lesů v tuzemsku. Loni evidoval po-
dle vládního materiálu 2,44 milionu metrů krychlových kůrovcového dříví, 
letos by to podle odhadů mělo být 2,8 milionu.

„U ostatních vlastníků není situace v průměru příliš odlišná, u většiny ka-
lamitou postižených takzvaných drobných vlastníků je pak zpravidla ještě 
mnohem horší,“ uvádí materiál. Situaci navíc zhoršila větrná bouře z letošní-
ho srpna i závěru října. Vítr poškodil další čtyři miliony kubíků dřeva. „Při-
počteme-li ještě předpokládané škody, způsobené všemi dalšími škodlivými 
činiteli, celková výše nahodilých těžeb za rok 2017 se může pravděpodobně 
blížit hodnotě 12 milionů metrů krychlových,“ vyčíslila mluvčí ministerstva 
zemědělství Markéta Ježková.

Množství poškozeného dříví je takového objemu, že se nestačí ani zpra-
covávat. Se stromy napadenými kůrovcem je přitom potřeba se vypořádat 
co nejrychleji, aby se škůdce dál nešířil. Problémy, a to nejen s kůrov-
cem, ale i s popadaným dřívím, mají také okolní státy. Ve střední Evropě je  
k přednostnímu vytěžení a prodeji podle posledních odhadů na 25 milionu 
kubíků dřeva. Pro popadané dřevo tak bude Česko hůř hledat odbytiště  
v zahraničí.

Státní podnik, stejně jako každý vlastník lesa, musí podle zákona kalamit-
ní dříví zpracovávat přednostně. To platí i pro to napadené kůrovcem. I pro-
to od srpna zastavil kácení zdravých jehličnanů. Do konce října už to stihl  
u 2,5 milionu kubíků nezdravého dřeva. Lesy ČR zároveň přijaly pomocníky, 
kteří vyhledávají napadené a odumírající stromy.

Podnik také pracuje s takzvanými lapáky a lapači. Lapák je poražený strom, 
který se položí ke stromům napadeným kůrovcem, aby brouka nalákal. Těch 
letos Lesy použily 423 tisíc kubíků. Lapač je uzavřená schránka s umělým fe-
romonem, která lýkožrouta navnadí dovnitř a nepustí ven. Na státních pozem-
cích jich je na 37 tisíc. „Tato zařízení odchytala miliardy brouků a zachránila 
tak další statisíce stromů před napadením,“ tvrdí Půlpán.

Podle ministra životního prostředí Richarda Brabce (ANO) bude potřeba 
v českých lesích provést absolutní změnu hospodaření. To se týká především 
druhové skladby a její pestrosti. Ve středních a nižších polohách by měl být na-
příklad smrk nahrazen listnáči nebo jedlemi. „Celkový vývoj je v řadě ohledů 
příznivý, podíl zastoupení listnatých dřevin roste, ale postupně a pomalu, je to 
běh na dlouhou trať,“ míní Liška z VÚLHM.
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Podle něj není současná kalamita výsledkem náhlého zhoršení stavu, ale 
postupně narůstá již řadu let. K prudké eskalaci došlo především po roce 2015, 
který byl extrémně suchý. „V souvislosti se značným rozsahem polomů se 
do roku 2018 vytváří skutečně nesmírně velmi nebezpečná situace. Takzvané 
nahodilé těžby za rok 2017 budou činit 60 až 70 procent z celkového objemu 
těžby,“ dodává Liška. 

Zdroj: http://ceskapozice.lidovky.cz/premnozeny-kurovec-devastuje-
-ceske-lesy-fpk-/tema.aspx?c=A171208_102351_pozice-tema_houd

Tato problematika se týká i stromů v obecních lesích. Je zastavena těž-
ba „zdravých stromů“ a je nařízena přednostně těžba stromů napadených 
kůrovcem. Doufáme, že se nám v co největší míře podaří eliminovat následky 
tohoto škůdce a našim dalším úkolem bude tyto vykácené prostory co nejdříve 
nově zalesnit.

Renata Herzánová / účetní obce

NOVÉ JADERNÉ BLOKY V DUKOVANECH. 
Jaká je aktuální situace?

Téměř sto účastníků konference Stav plnění Národního akčního plánu roz-
voje jaderné energetiky přišlo v pátek 11. května do Senátu, aby si například 
vyslechli, co doporučí Stálý výbor pro jadernou energetiku vládě v otázce fi-
nancování nových jaderných bloků a zda očekávaným investorem bude státní 
nebo polostátní firma. Vedle skromné účasti senátorů a poslanců převážnou 
část účastníků tvořili zástupci měst, obcí a průmyslu z regionu JE Dukova-
ny. Nechyběli zástupci Dukovan, Rešic i Rouchovan. Konferenci uspořádal 
předseda Senátu Milan Štěch a předseda Energetického Třebíčska Vítězslav  
Jonáš. 

Minulá vláda nerozhodla o výstavbě, musí rozhodnout vláda současná
Minulá vláda schválila Národní akční plán rozvoje jaderné energetiky, 

jmenovala zmocněnce pro jadernou energetiku, ustavila Stálý výbor pro ja-
dernou energetiku, ale nepřijala to zásadní stanovisko k výstavbě. Rozhodla 
jen o krocích v přípravě stavby s tím, že definitivní rozhodnutí vydá až po 
povolovacích procesech, tj. 2025.  Jenže to je z pohledu regionu nedostateč-
né a uvádí průmysl, školství a další instituce v nejistotu. Po zkušenostech se 
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zrušeným tendrem na dostavbu Temelína to v žádném případě nedává po-
třebnou jistotu.

Region stále neví, na co se má připravit. Slyšíme jen samé sliby, říká 
Jonáš

„My z regionu Dukovany dobře víme, že v naších čtyřech blocích vyrábí-
me 20 % elektrické energie celkové spotřeby v České republice a také dobře 
víme, že i naše dukovanská elektrárna jednou doslouží. Dnes již nemáme 
času nazbyt na přípravu a výstavbu náhrady těchto bloků,  ba naopak jsme 
již ve značném skluzu. Pan ministr Hüner se svými kolegy z ministerstva 
a členy Stálého výboru pro jadernou energetiku sice připravují komplex-
ní materiál pro červnovou vládu, ale samotné definitivní rozhodnutí vlády  
o výstavbě může být opět ohroženo,“ řekl v úvodu konference předseda 
Energetického Třebíčska. 
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Postupné kroky v procesu přípravy výstavby
V roce 2015 založil ČEZ pro účely výstavby nových jaderných zdrojů spo-

lečnosti EDU II a ETE II. Ministerstvo průmyslu a obchodu oslovilo deset 
zahraničních firem, zájem o výstavbu projevilo šest firem. Vloni v červenci 
vybral Stálý výbor pro jadernou energetiku z navržených čtrnácti modelů 
financování tři. Tyto modely a ekonomické analýzy probíral vládní výbor na 
svém zasedání 17. května.  Podle informací vládního zmocněnce pro jader-
nou energetiku Jána Štullera, které sdělil na konferenci, měl vládní výbor 
dospět k finálnímu rozhodnutí o modelu financování výstavby nového jader-
ného zdroje v České republice.  Nyní už víme, že rozhodnutí opět nepadlo. 

Připravují se obchvaty měst a obcí
V říjnu 2017 vláda odsouhlasila přípravu opatření na dopravní infrastruk-

turu pro dopravu nadrozměrných a těžkých komponent nových jaderných 
zdrojů a zadal úkoly ministerstvům  a dalším institucím, aby  zajistili přípra-
vu.  Pro přepravu nadrozměrných komponentů pro nové bloky je tak v plánu  
stavba obchvatů měst a obcí. Týká se to Velkého Beranova, Jihlavy, Brtnice, 
Zašovic, Okříšek, Třebíče a Slavětic.  

O měsíc později společnost EDU II předložila pro 5. blok v Dukovanech 
dokumentaci EIA na ministerstvo životního prostředí, tím začala plnohod-
notný mezinárodní proces EIA.  Jednání se zahraničními státy je v procesu. 
Ján Štuller potvrdil, že žádné negativní stanovisko nezaznělo ze Slovenska, 
Maďarska a Polska. Veřejné projednávání procesu EIA se uskuteční v polo-
vině června v Třebíči. 

Zásoby uhlí docházejí. Chceme, aby byla Česká republika energetic-
ky soběstačná?

Před stavbou JE Temelín zaznívaly argumenty, že se tato elektrárna ni-
kdy nezaplatí. Petr Závodský, ředitel výstavby nových jaderných elektráren 
v ČEZ, potvrdil, že Temelín je dnes už zaplacený a má před sebou minimálně 
třicet let provozu. Poukázal na to v souvislosti tím, že  i nyní se ozývají oba-
vy o zaplacení nového jaderného zdroje.  Národní akční plán rozvoje jaderné 
energetiky říká, že vláda má o výstavbě rozhodnout do konce roku 2018. 
„Jsme tedy ve skluzu,“ zdůraznil Závodský. Na otázku proč stavět jaderné 
elektrárny reagoval tak, že 50 % bezemisní elektřiny v Evropě je z jádra. 
„Pokud chce jít Evropa cestou snižování emisí, tak výroba energie z jádra 
je nenahraditelná.“ Musíme si uvědomit, že v následujících letech dojdou 
zásoby uhlí. Náhrada výpadku uhlí je možný plynem nebo jádrem. Provoz 
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plynové elektrárny  je však velmi drahý. Závodský také zdůraznil, že díky 
jádru je Česká republika energeticky soběstačná. A tak by to také mělo být  
i v budoucnosti.

Pokud má stát dodržet schválenou energetickou koncepci, musí výstav-
bu realizovat sám, nebo vytvořit podmínky pro podnikatelský subjekt s jas-
ně definovanými podmínkami. Model financování je proto velmi důležitý  
a všichni ho netrpělivě očekávají. 

Podpora jádra v regionu nemusí být trvalá, upozorňují starostové
„Není potřeba připomínat, že převážná část našich občanů pracuje přímo 

v elektrárně nebo v servisních firmách. V našich obcích poskytujeme pro 
zaměstnance například ubytování a další zázemí pro provozovny. Občané 
těchto obcí se mě a ostatních starostů ptají, kdy už konečně bude rozhod-
nuto o výstavbě? Do kdy budeme mít práci na elektrárně? Mají naše děti jít 
studovat jaderné a technické obory? Mají se naši živnostníci připravovat na 
zařizování zázemí pro tisíce pracovníků, kteří rozšíří provozní personál při 
výstavbě?“ přiblížila přítomným předsedkyně Ekoregionu 5 Petra Jílková. 
Společně s předsedou Energoregionu 2020 Vladimírem Měrkou apelovali 
na to, že stejně jako starostové nemohou ve svých obcích odkládat budování 
kanalizace a chodníků do nekonečna, tak ani Vláda ČR přeci nemůže být 
takto nerozhodná. 

Kraj Vysočina i Jaderní veteráni podporují výstavbu nových 
jaderných bloků 

Náměstek hejtmana Kraje Vysočina Pavel Pacal a ředitel Krajského úřadu 
Kraje Vysočina Zdeněk Kadlec  shodně potvrdili podporu kraje k  výstavbě 
nových jaderných bloků a seznámili s přípravou realizace nové infrastruktury 
pro přepravu nadrozměrných nákladů i zvýšených potřeb pro  ostatní dopra-
vu. „Výstavba nových jaderných bloků v Dukovanech je pro Kraj Vysočina 
velkou příležitostí pro rozvoj. Aby se opravdu začalo stavět, je důležité, aby 
vláda rozhodla o výstavbě a schválila investorský model,“ dodal Pacal. „Pro 
výstavbu nových jaderných zdrojů musíme zajistit co nejkvalitnější experty. 
To bude klást vysoké požadavky na školství a další fáze profesní přípravy,“ 
uvedl ve své příspěvku prezident spolku Jaderní veteráni Jiří Marek.

Závěr konference z 11. května
Přítomní účastníci konference požádali zástupce Senátu PČR, aby se 

v příslušných výborech i na jednání  pléna zabývali naplňováním úkolů 
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Státní energetické koncepce a  Národního akčního plánu rozvoje jaderné 
energetiky. Požádali  senátory k přijmutí usnesení, aby Vláda ČR vydala  
zásadní stanovisko k plnění energetické bezpečnosti státu, k výstavbě no-
vých jaderných bloků v Dukovanech s termínem vydání stavebního povolení 
do roku 2025 a termínem spuštění provozu nejpozději v roce 2035.

Jaká je tedy aktuální situace? Budou se nové jaderné bloky stavět?
Obavy předsedy Energetického Třebíčska Vítězslava Jonáše se naplnily. 

Jednání vládního výboru, které se uskutečnilo po konferenci v Senátu, opět 
nedoporučilo Vládě ČR variantu, kdo bude investorem nových jaderných 
bloků a jak bude stavba financována. Definitivní rozhodnutí vlády se odsou-
vá na podzim letošního roku. 

Eva Fruhwirtová

Nvý jaderný zdroj v lokalitě Dukovany

Dne 19. června 2018 se na Zimním stadionu v Třebíči uskutečnilo veřejné 
projednání k tématu „Nový jaderný zdroj v lokalitě Dukovany“ - posouzení 
vlivů na životní prostředí, které probíhá již od roku 2016. 

Třebíčskému projednání předcházely i veřejné debaty s veřejností  
v Mnichově a také ve Vídni. Na všech zmíněných setkáních odpovídali na 
dotazy a připomínky veřejnosti zástupci ministerstva životního prostředí, 
představitelé energetického koncernu ČEZ, zástupci úřadů, experti... 

Třebíč 19. 6. 2018
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Své názory a postřehy také prezentovali zástupci obcí, krajů a měli mož-
nost se vyjádřit i  občané.

Konečné stanovisko by mohlo padnout na jaře 2019. Ministerstvo život-
ního prostředí k záměru dostalo patnáct tisíc vyjádření. Dnešní úterní projed-
nání bylo poslední možností vznést připomínku.

Na všech veřejných diskuzích (Vídeň, Mnichov) i veřejném projednání 
(Třebíč) měla obec Rešice své zastoupení. 

Petra Jílková

Třebíč 19. 6. 2018

Vídeň 6. 6. 2018
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UDÁLOSTI V OBCI

Tradiční tříkrálová sbírka

Tato krásná tradiční tříkrálová sbírka se v naší obci ujala velice dobře  
a dalo by se i říct, že má dlouholetou tradici. V letošním roce se v Rešicích na 
dobročinné účely vybralo celkem 16. 771,- Kč. Veliké díky patří všem koled-
níkům a především  rešickým občanům za jejich příspěvky. Sbírka proběhla 
v sobotu dne 6. 1. 2018.

Petra Jílková 
Foto: Lenka Opálková

Šipkový turnaj

Letošní šipkové turnaje začaly trošku netradičně, a to především tím, 
že se neodehrávaly v místním pohostinství, ale na sále v kulturním domě  
A. Opálky. Myslím, že to byla příjemná změna jak pro hráče, tak hlavně pro 
ty nejmenší, jelikož tam našli také vyžití v podobě dětského koutku, kde měli 
dostatek her.

Na příznivce šipek čekalo na sále šest zabudovaných, dobře osvětlených 
terčů. V letošní sezóně se odehrály tři turnaje ve dvou termínech. První dva 
turnaje se konaly 20. ledna a to „O putovní pohár starosty Rešic“ a následo-
val turnaj „Dvojic“.
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Shrnutí turnaje „O pohár starosty Rešic“
Ženy 1. Kristýna Hájková
  2. Lucie Vévodová
  3. Markéta Čurdová
Celého turnaje žen se zúčastnilo 17 hráček.
Muži 1. Roman Opálka
  2. Pavel Čurda (Berry)
  3. Jan Čurda (Ňouma)
Celého turnaje mužů se zúčastnilo 26 hráčů.
Dvojice: 1. Petra Peigerová - Roman Opálka
  2. Anna Čurdová - Jiří Tručka
  3. Karolína Hájková - Jan Herzán
  4. Jiří Čurda - Jiří Gazdík ml.
Celého turnaje se zúčastnilo 19 dvojic.

10. března se konal třetí turnaj „Rešice OPEN 501 double out“
Shrnutí turnaje
Ženy 1. Kristýna Jiříkovská
  2. Petra  Peigerová
  3. Michaela Petrovská
Celého turnaje žen se zúčastnilo 10 hráček.
Muži 1. Opálka Roman
  2. Miloš Fabiánek
  3. Zdenek Petrovský st.
Celého turnaje mužů se zúčastnilo 32 hráčů.
Tento druh turnaje byl otevřený i pro okolní vesnice a pozvané hráče. Pře-

kvapila nás velká účast jak hráčů tak fanoušků.
Děkujeme obecnímu úřadu, že nám umožnil uskutečnit tyto turnaje na 

sále kulturního domu.

Plánované turnaje na letošní sezónu:
3. 11. 2018 Rešice Open
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19. 1. 2019 „O putovní pohár starosty Rešic“ a bude následovat turnaj „Dvojic“
„Rešice OPEN 501 double out“ (termín není ještě daný)

Mějte hezké prázdniny a ať Vám to lítá.
Roman a Jana Opálkovi

Sportovní ples

V sobotu dne 3. 2. 2018 se v Rešicích uskutečnil již 10. sportovní ples, 
který pořádaly dívčí fotbalový klub DFC Rešice a hokejový klub KBK Orli 
Rešice. K tanci a poslechu nám hrála kapela Fantazie a musím konstatovat, 
že na dnešní dobu „bylo narváno“. 

Velký podíl na plném sále měl jistě i výčep, který se pořadatelé rozhodli 
umístit do předsálí a částečně i do sálu. Zaplnit totiž náš krásný velký sál 
v dnešní době, není nic snadného. A výčep na sále udělal radost především 
všem ženám, protože pánové nemuseli „na jedno“ chodit do výčepu dolů 
(čímž se jim poměrně hodně zkrátila doba dojezdu) a zůstávali tak na očích 
svým drahým polovičkám.

Také si pořadatelé pro všechny přítomné připravili již tradičně velmi bo-
hatou tombolu za což ještě jednou děkují všem sponzorům. Ples se vydařil, 
tančilo a pilo se téměř do rána a tak to má být. Už teď se těšíme na další 
plesovou sezónu  .

Petra Jílková

Masopust letos začal 7. ledna, skončil 13. února

Zatímco různé významné dny a svátky jsou v kalendářích výrazně vyzna-
čené, masopust mezi ně nepatří. A co hůř, jeho termín je pohyblivý. A tak 
každoročně pátráme, kdy se na masopustní úterý můžeme těšit.

Pod názvem masopust se skrývá období od Tří králů (6. ledna) až do za-
čátku postní doby, hlavně však poslední tři dny, kterými toto období končí. 
Závěr masopustu si vysloužil kromě označení bláznivé dny řadu lidových 
názvů (ostatky, ostatek, fašank, končiny).

Ačkoli nejde o církevní svátek, termín masopustu se určuje podle data 
Velikonoc. Odehrává se před Popeleční středou, která zahajuje předveliko-
noční postní období. A protože Velikonoce jsou svátkem pohyblivým, může 
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masopustní neděle připadnout na období delší než měsíc (od 1. února do 7. 
března). Letos bylo masopustní období dlouhé 38 dní.

•	 Tučný čtvrtek – předchází Popeleční středě. Příprava na masopust 
tradičně začínala ve čtvrtek před masopustní nedělí (odtud název „tučný 
čtvrtek“ či „tučňák“). Podle tradice má v tento den člověk jíst a pít co nejví-
ce, aby byl celý rok při síle.

•	 Taneční neděle - hlavní masopustní zábava začínala v neděli. Po bo-
hatém obědě se všichni chystali na taneční zábavu, která se často protáhla až 
do rána… V každém kraji si lidé vymysleli jiné názvy a jiné zvyklosti. 
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•	 Maškarní úterý - vyvrcholením masopustu bylo masopustní úterý, 
kdy se pořádaly průvody maškar nebo hrály žákovské divadelní hry. Nejob-
líbenějším námětem byl soud s opilcem Bakchusem. V roce 2018 připadlo 
masopustní úterý na 13. února.

•	 Popeleční středa následuje po masopustním úterý. Připadá na 46. 
den před Velikonoční nedělí a je vlastně prvním dnem postní doby. V roce 
2018 vycházela Popeleční středa na 14. února.

Masopust neboli karnevalové období bylo v minulosti období od Tří králů 
do Popeleční středy. Popeleční středou začíná postní období před Velikono-
cemi. Maškarní zábava, která probíhala zpravidla na masopustní úterý, tedy 
v úterý před Popeleční středou, byla vyvrcholením masopustu. Název karne-
val je synonymem masopustu (z italského carnevale, vlastně „maso pryč“). 
Dnes se jako masopust (nebo karneval) označuje zejména toto masopustní 
veselí (nářečně masopust, šibřinky, fašank, ostatky aj.).

V Rešicích se tato tradice udržuje už dlouhá léta. Všichni co měli chuť  
a nějaký dobrý nápad na masopustní masku se sešli v sobotu 10. 2. 2018 a za 
zpěvu lidových písní prošli celou obec i s osadou Kordula. Někteří , jak už to 
tak bývá, se připojili později, jíní zase nedošli do konce, ale nálada panovala 
výborná a koblihů a slivovičky bylo dost a dost.

Petra Jílková
Foto: Eva a  Václav Vorlovi

Dětský karneval

Pro dospělé byl v obci uspořádán sportovní ples a aby nepřišly děti zkrát-
ka, obec jim přichystala v neděli 25.2.2018 dětský maškarní ples. Tématem 
letošního plesu byl „VEČERNÍČEK“. Byl přichystaný krásný doprovodný 
kulturní program, nechyběla ani malá či velká tombola, bohaté občerstvení  
a sladký balíček pro děti nemohl chybět.

Děti soutěžily, tančily a bavily se výborně a dokonce se podařilo zapo-
jit i pár dospěláků. Klouzání po naleštěných parketách a nějaké to spálené  
a odřené kolínko už k této zábavě patří a maminky se jistě nezlobily za díru 
v kalhotách či za roztrhané silonky. Všichni si jistě vzpomínáme na své mlá-
dí a musíme konstatovat, že jsme nebyli lepší  . 

Petra Jílková
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5. neděle postní - Smrtná

Pátou postní nedělí je neděle zvaná „Smrtná“ nebo také „Smrtelná“. Ačko-
liv se smrt vynáší nejčastěji o 5. neděli postní, v některých oblastech připadá 
tato kratochvíle i na neděli 6. či 4. (která je vlastně starším a původním termí-
nem tohoto obyčeje).   V ten den vynášeli lidé ze vsi slaměnou „smrt, Mařenu, 
Mořenu, smrtolku“, loutku oděnou do ženských šatů. Šlo vlastně o slaměnou 
figurínu, ověnčenou hadříky a stužkami a nastrčenou na tyč. Za ví ji vhodili do 
vody a hlasitě si při tom prozpěvovali.

Tento zvyk v některých částech naší republiky téměř zanikl, někde byl upra-
ven, ale je důležité, že se tuto  tradici daří zachovávat pro další generace.

U nás v Rešicích chodila děvčata se „Smrtolkou“ v neděli 18. března. Velké 
díky patří Erice Chybové, která i přes svůj zdravotní handicap vzala na svá 
bedra „poručnictví“ a spolu s Monikou Hájkovou a Terezou Černou se ujaly 
organizace naší rešické smrtolky. 

 Petra Jílková, foto: Eva a Václav Vorlovi

Hrkání

Jedná se vyloženě o chlapecký zvyk každoročně ožívající v době velikonoč-
ního „Svatého týdne“. Tato tradice má hluboké křesťanské kořeny. 

Velikonoce jsou svátek pohyblivý a určují se podle cyklického úplňku mě-
síce. Slaví se vždy první neděli po cyklickém jarním úplňku, který pak může 
nastat v období od 21. března až do 25. dubna. 
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Pro stanovení data úplňku je rozhodující poledník procházející městem Je-
ruzalém.

V době velikonočních svátků od Zeleného čtvrtku večer, přes celý Velký 
pátek až do poledne o Bílé sobotě nesmí v kostele vyzvánět zvony. Říká se, 
že zvony odletěly do Říma. Proto se v čase, kdy mají zvony vyzvánět, zavedla 
tradice hrkání.

 V Rešicích mají chlapci hrkače, které před sebou tlačí, takzvané trakače. 
Projedou celou vesnicí po tradiční, několik generací nezměněné trase. Na celou 
skupinu hrkajících dohlíží nejstarší žáci , zvaní kaprálové. Dbají na to, aby se 
udržovaly řady, nevjíždělo na paty, ale měli by jít tak rychle, aby jim stačili i ti 
nejmenší chlapci – což se u nás někdy neděje. Hrkat chodí místní chlapci a  ti, 
kteří na tuto akci přijíždějí ke svým babičkám.

Petra Jílková, foto: Eva a Václav Vorlovi
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Vítání občánků

V neděli 15. března 2018 se na obecním úřadě v Rešicích konalo slavnostní 
vítání nových občánků do života v obci. Obecní úřad si pro ně připravil  kul-
turní program plný pěkných básniček a písniček v podání místních a vlastně  
i mimomístních dětí. 

Přivítali jsme Katrin Hohbergerovou a Mattea Šipra. Doufáme, že se jim  
v naší obci bude líbit a ještě jednou přejeme našim novým občánkům  i jejich 
rodinám spoustu štěstí a zdraví v jejich životě.

Petra Jílková, foto: Ing. Renata Herzánová

Den otevřených dveří v základní škole Rouchovany

Základní škola a Mateřská škola Rouchovany pořádala dne 25. dubna 2018 
den otevřených dveří a při této příležitosti uspořádala ve spolupráci s obcí Re-
šice vernisáž výstavy 

„Čest a disciplína, chrabrost a věrnost“, kterou naše obec základní škole 
zapůjčila.

Na slavnostním odpoledni vystoupil školní pěvecký sbor Petrklíč, zazněla  
krátká vzpomínka na Adolfa Opálku a Františka Pospíšila, kterým je výstava 
věnovaná a kteří tuto základní školu navštěvovali. 

Petra Jílková, foto: Renata Herzánová
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Pálení čarodějnic v Rešicích

Pálení čarodějnic či filipojakubská noc je lidový zvyk spojený s pálením 
ohňů a vírou v čarodějnice. Nebylo tomu jinak ani u nás v Rešicích, kdy v noci 
z 30. dubna na 1. května byla sborem dobrovolných hasičů Rešice postavena 
na hřišti vatra s tou nejkrásnější rešickou čarodějnicí, která netrpělivě čekala 
na své upálení.
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Děti si mohly  v jedové chýši uvařit s čarodějnicí kouzelný lektvar plný 
kozích bobků, hadích ocásků, žabí žluče a nebo ptačích srdíček, dále si mohly 
vyrobit svoji vlastní čarodějnici, kterou někteří odmítly upálit a odnesly si ji 
domů na památku. 

Lehce po setmění se zapálily svíčky v lampionech a průvodem obcí jsme 
naháněli všechny čarodějnice na sraz k jejich upálení.

Očekávaný okamžik nastal po příchodu zpět na hřiště a čarodějnice neměly 
šanci.

Filipojakubská rešická noc byla plná zážitků a pro mnohé děti jistě i trochu 
dobrodružstvím, skončila upálením všech zlých čarodějnic, snězením uzené 
cigáry a vypitím dobrého piva.

Petra Jílková, foto: Eva a Václav Vorlovi

8. květen

V tento den si každoročně v naší obci připomínáme osvobození naší země  
od fašismu, připomínáme si konec druhé světové války, vzpomínáme a naše 
rodáky Františka Pospíšila a Adolfa Opálky a ostatní bojovníky za svobodu 
národa a vlasti. Nebylo tomu jinak ani letos. Opět jsme jako obec Rešice spolu 
se sborem dobrovolných hasičů Rešice a Veteran Vehicle Club Březník Jana 
Sokola z Lamberka položili věnce k pomníku padlých. Zazněly hymny, bylo 
řečeno pár slov a hlavně jsme si všichni přítomní připomenuli a možná někteří 
i uvědomili, že mír není věc samozřejmá a trvalá a my si ho musíme velice 
vážit!!

V tento den byla pro všechny přítomné připravena dobová ukázka 
s názvem „ODBOJ 1940“. Opravdu velmi dobová ukázka přiblížila lidem ži-
vot ve válečné době v obci. Kdy člověk nevěděl dne ani hodiny, kdy může do 
obce či domácnosti vtrhnout hlídka SS, bezdůvodně zatýkat bezbranné a ne-
vinné občany, odvážet je k výslechu či do koncentračních táborů, nebo dokon-
ce střílet a popravovat na místě samém. Tato doba byla velice těžká a smutná 
a dotýkala se svým způsobem všech občanů – byla to prostě válka, kde nebyla 
žádná pravidla, žádná spravedlnost. 

Vzpomínejme proto, prosím, s úctou na ty, kteří za nás položili své životy  
a kteří věřili, že pro nás vybojují mír. A my ho teď máme….

DĚKUJEME .
Petra Jílková, foto: Eva a Václav Vorlovi
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Mravskokrumlovskem na kole

V sobotu 12. května se uskuteč-
nil třetí ročník  cykloakce našeho 
mikroregionu s názvem Moravsko-
krumlovskem na kole. Této cykloak-
ce se zúčastnilo celkem 105 cyklistů.  
Účastníci si akci velmi považovali a 
oceňovali obětavost dobrovolníků na 
stanovištích. Cyklisté projížděli re-
gion všemi směry, přesunovali se i 
autobusy a dál pokračovali na kole. 
Všichni účastníci obdrželi v cíli ces-
ty samolepku s logem Moravsko-
krumlovska, děti dostaly cyklolékár-
ničku s naším logem a s logem Nadace ČEZ, která tuto akci podporovala. 

V obci Rešice bylo stanoviště u kaple sv. Jana Nepomuckého, která byla 
při této příležitosti otevřena.  A protože se cykloakce konala právě v době naší 
pouti, byla kaple i krásně vyzdobena. Účastníci dostali jako občerstvení pou-
ťové víno a buchtičky, za které děkuji stárkům letošní poutě. 

Petra Jílková, foto: Kateřina Jílková

Pouť 2018

Jak už každoročně, patřil jeden květnový víkend naší tradiční pouti. Letos 
se na počest sv. Jana Nepomuckého slavilo 12. a 13. května. Rešická mládež 
se již ve čtvrtek vydala do Znojma, aby v místním sklípku řádně ochutnala  
a vybrala pouťové víno. V pátek byla uklizena a nachystána místní kaple na 
nedělní mši svatou a byla doplněna o květinovou výzdobu.

Na sobotní ráno si stárek svolal chlapce a společně se vydali do lesa pro 
máju a malé májky. Tou pravou motivací jim byla odměna ve formě vína  
a dobrý pocit z dobře odvedené práce. 

Po návratu na náves máju připravili a ozdobili na její podvečerní stavění. 
Děvčata mezitím přichystala sál na večerní zábavu a navázala větvičky 
rozmarýnu pro nedělní zavádění „ženáčů“. 

V podvečer si stárek pozval na pomoc všechny muže a chlapce, aby pomoh-
li máju postavit. Jejímu úspěšnému stavění přihlíželo nemalé publikum, které 
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společně s aktéry bylo odměněno vínem. Poté probíhaly individuální přípravy 
na večerní zábavu s dechovou hudbou Bojané z Dolních Bojanovic. Zábava 
probíhala až do brzkých ranních hodin a navštívilo ji celkem 93 platících hostů.

Foto: Renata Herzánová

Po nedělní ranní mši se chlapci vydali po vesnici, aby společně s kape-
lou pozvali místní občany na odpolední zavádění. Děvčata mezitím uklidila 
kulturní dům po zábavě, pro případ nepříznivého počasí pro zavádění.  
(Naštěstí tento náhradní plán nemusel být uskutečněn, protože počasí nám přá-
lo.  ) Po úklidu se děvčata šla chystat, aby se později mohla sejít u stárkové  
a připravila se na zavádění. Přípravou bylo navázání mašlí a popíjení vína. 

Stárek a všichni chlapci 
vyzvedli svá děvčata u stárko-
vé a vydali se průvodem k po-
mníku padlých, kde stárci, 
za doprovodu státní hymny, 
položili věnec k uctění památ-
ky. Po příchodu před místní 
pohostinství proběhl pod má-
jou tanec stárků, ke kterým se 
poté přidali mládci Petr Jílek 
a Martina Malá a následně  
i ostatní páry. 
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Po zavádění svobodných proběhlo zavádění „ženáčů“, kdy stárci vyzva-
li k tanci nejvyšší představitele obce a mládci vyzvali „nejčerstvější ženáče“  
v obci. Celou nedělí nás opět doprovázela dechová hudba Bojané. 

Rádi bychom poděkovali všem zúčastněným a přihlížejícím za příjemnou 
atmosféru a doufáme, že jste se dobře pobavili a zatančili si společně s námi. 
Děkujeme. 

Stárek Vojtěch Sláma a stárková Renata Herzánová
Při volné zábavě si  pod májí zatancoval i náš nejstarší občan pan Josef 

Maštalíř se svojí neteří paní Janou Petrovskou.
 Foto: Václav Vorel (5x)
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120. výročí vzniku SDH Rešice 
a 100. let vzniku Československé republiky

V letošním roce slaví sbor dobrovolných hasičů v Rešicích své 120. naroze-
niny a u této příležitosti se obec Rešice rozhodla předat sboru dárek v podobě 
praporu. Tato slavností akce se uskutečnila v sobotu 2. června, kdy vše začalo 
ve 14 hodin mší svatou v místní kapli sv. Jana Nepomuckého, které byla slou-
žena za všechny hasiče. Následoval průvod k pomníku padlých na náves. Při 
smutečním pochodu byly položeny věnce zástupci SDH Rešice, obce Rešice              
a Okresního sdružení dobrovolných hasičů ze Znojma. 

Po zaznění České státní hymny pronesl jednatel SDH Rešice pan Josef Po-
švař krásný projev, ve kterém zmínil význam sborů dobrovolných hasičů, po-
psal symboly na jejich novém praporu a zdůraznil sounáležitost sboru s obcí.

Starostka obce Petra Jílková pronesla projev k výročí vzniku Českosloven-
ské republiky, shrnula v něm její historii od první světové války až do dnešní 
doby. Zdůraznila, jak těžce lidé kdysi mír vybojovali, položili na něj a tím i za 
nás své životy a že bychom se měli zamyslet všichni sami nad sebou a více si 
ho vážit. 

Jako symbol svobody jsme u nás v Rešicích vysadili v rámci celorepubliko-
vé akce „STROMY SVOBODY“. Jedná se náš národní strom – lípu. 

Lípa – národní strom
Řada zemí má své národní stromy. V České republice je národním 

stromem lípa. Můžeme ji nalézt na standartě prezidenta, státní pečeti, vojen-
ských uniformách a bankovkách.

Oficiálním národním symbolem se stala roku 1848, kdy se na všeslo-
vanském sjezdu, který probíhal v  červnu v Praze a sešli se zde zástupci všech 
porobených slovanských národů. Stanovili lípu jako národní symbol postave-
ný proti velkoněmeckým snahám o porobení slovanského živlu. Byla to reakce 
na frankfurtský sněm, kde byl jako symbol velkoněmectví zvolen dub. Lípu 
jako národní strom měl navrhnout František Ladislav Čelakovský.

Lidé měli rádi lípy od nepaměti. Lípa byla symbolem ochrany, pomoci 
a lásky pro svou vůni, půvabnou korunu a vlídnému stínu. Lidé věřili, že 
dokáže odehnat zlé duchy a svou energií zbaví člověka chmurných myšlenek. 
V mytologii byla lípa zasvěcena bohyni lásky, v křesťanství byla často spojo-
vána s Pannou Marií (na lípy lidé zavěšovali obrázky Panny Marie). 
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S tvárným lipovým dřevem pracovali řezbáři, dělali z něho oltáře a sochy 
svatých, proto tedy “svaté dřevo”. Dřevo provázelo lidská pokolení od naro-
zení až do hrobu. Lipové dřevo našlo uplatnění při výrobě nábytku, dřeváků, 
hudebních nástrojů, kolébek i rakví. Svůj význam má lípa i v léčitelství.

Podle pověsti právě lípy byly zabydlovány spravedlivými a dobrými duchy, 
a proto pod jejich větvemi hledala v bouřce útočiště řada lidí ve víře, že do 
lípy blesk neuhodí. A své postavení si lípa hájí i v dnešní době. Stále je naším 
nejoblíbenějším stromem a je často vysazována.

Lípy republiky nebo též lípy svobody, jsou dřeviny, které byly vysazeny na 
počest vzniku Československé republiky, ale i samostatné České republiky. 
Obecně jsou nazývány stromy republiky. Zároveň to jsou stromy, které při-
pomínají naši národní svobodu či demokracii.
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Nejvíce výsadeb proběhlo v říjnu 1919 k prvnímu výročí vzniku republiky, 
k 10. výročí ČSR v roce 1928 a rovněž k 50. výročí ČSR v roce 1968. Další 
stromy byly vysazeny zejména při kulatých výročích. Lípy republiky jsou pro 
své poselství zařazovány mezi významné stromy, některé z nich již byly vyhlá-
šeny jako památné stromy.

Lípy republiky jsou živými památníky a zároveň jedinečným symbolem 
připomínající naše národní dějiny. Tyto pamětní stromy oslavují vznik na-
šeho státu a podporují naši národní hrdost a svobodu.Výsadby stromů s posel-
stvím dokazují naši národní identitu a posilují sounáležitost obyvatel s místem 
kde žijí. Sázení stromů při význačných událostech má u nás dlouhou a silnou 
tradici. Ta má svůj základ ve zvykovosti lidí na úrovni sociálních a kulturních 
potřeb. I tady u nás v Rešicích se jedny z prvních „takzvaných stromů repub-
liky“ vysadili údajně u příležitosti 10. výročí republiky, což bylo v roce 1928. 
Stojíme tedy na místě, které si naši předci zvolili jako jedno z míst, které by 
mělo symbolizovat úctu a pokoru.

Některé lípy jsme museli z bezpečnostních důvodů pokácet, ale ani mi ne-
chceme být generací, která vše pouze pokácí, odstraní a proto i my, SDH Rešice 
ve spolupráci s obcí jsme se rozhodli vysadit v tento pro nás významný rok, den 
náš nový národní strom svobody – strom republiky. Zapojili jsme se tímto do 
celorepublikové akce, která by měla svým významem ještě více spojit a morálně 
podpořit snažení nás všech o další žití ve svobodné a demokratické vlasti.

Petra Jílková, foto: Eva a Václav Vorlovi

Vzpomínkové a pietní akty

Obec Rešice se pravidelně zúčastňuje vzpomínkových pietních aktů, ke kte-
rým ji něco váže. 

OŘECHOV 
U Ořechova poblíž Telče se výsadek v březnu 1942 uskutečnil omylem, 

plánován byl u Jičína. Třem parašutistům se podařilo z Vysočiny dostat za 
pomoci tamních obyvatel. Parašutisté se spolupodíleli na přípravě atentátu na 
zastupujícího říšského protektora Reinharda Heydricha. Jedním ze členů sku-
piny OUT DISTANCE, který v Ořechově seskočil, byl i náš rodák Adolf Opál-
ka. Vzpomínková akce se zde koná každoročně, letos se uskutečnila v sobotu  
28. dubna. 
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PRAHA
U příležitosti  výročí hrdinného 

boje a úmrtí československých pa-
rašutistů v pravoslavném chrámu sv. 
Cyrila a Metoděje v Resslově ulici 
se každoročně koná pietní vzpomín-
ka. Nebylo tomu jinak ani letos, a to  
u příležitosti 76. výročí úmrtí. Boj  
18. června 1942 nepřežil ani jeden  
z parašutistů. V kryptě padli Jozef 
Gabčík,  Jan Kubiš, Josef Valčík, 
Adolf Opálka, Josef Bublík, Jan Hru-
bý a Jaroslav Švarc.

Místa na chodníku u kostela  
sv. Cyrila a Metoděje, kde padlo v boji 
sedm příslušníků československých 
výsadků z Velké Británie a který byl 
dosud pro mnoho kolemjdoucích jen 

anonymním prostorem, byly po 76 
letech označeny pamětními destič-
kami se jmény padlých, označením 
výsadku, v jehož rámci byli nasazeni, 
a datem narození a úmrtí. Snad tato 
hmatatelná připomínka pomůže chod-
cům zamyslet se nad místem, kterým 
procházejí, a nad osudem mužů, které 
lze bez rozpaků řadit mezi národní hr-
diny.
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DOLNÍ VILÉMOVICE
Další ze vzpomínkových setkání bylo v obci Dolní Vilémovice. Konalo se 

23. června u příležitosti 105. výročí narození Jana Kubiše. Spolubojovníka a 
kamaráda Adolfa Opálky. Plukovník Jan Kubiš byl příslušník československé 
zahraniční armády ve Velké Británii, hrdina protinacistického odboje a jeden z 
parašutistů, který úspěšně splnil rozkaz provést útok na zastupujícího říšského 
protektora Reinharda Heydricha. 

Foto: Anna Čurdová 3x  / Praha 18. 6. 2018
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Foto: Renata Herzánová 2x / Ořechov 28. 4.2018

BOŇOV
Letos poprvé byla naše obec pozvaná na uctění památky do nedalekého 

Boňova u Jaroměřic nad Rokytnou, kde si připomínali památku popravených 
občanů, kteří napomáhali para výsadku Spelter Lenka-Jih – padáky ve větvích. 
Vzpomněli zde na své spoluobčany, kteří poskytli přístřeší českým parašutis-
tům z Anglie a byli popraveni v Praze roku 1944.

Petra Jílková

Jedno krásné všední - nevšední odpoledne

V úterý 10. dubna letošní roku 
oslavila naše milá spoluobčanka paní 
Marie Bulová své krásné životní ju-
bileum 90. let. Obec Rešice popřá-
la paní Bulové místním rozhlasem a 
ještě dnes touto cestou přejeme naší 
„nejstarší občance“ Rešic hodně zdra-
ví a štěstí.

A protože paní Bulová je zároveň 
i moje milá sousedka, tak jsem s ky-
tičkou šla přát i já osobně. Sedíme, 
popíjíme vynikající vínko a povídá-
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me si, když v tom zazvoní zvonek a 
ve dveřích se s písničkou Josefa Indry 
Děvčátko z Rešic objeví další gra-
tulant, tentokrát pan Josef Maštalíř, 
který své krásné životní jubileum 90. 
let oslaví 10. listopadu 2018. „ To by 
bylo, abych jako spolužák nepřišel 
své kamarádce a spolužačce popřát 
k narozeninám“ řekl pan Maštalíř. Ve-
lice krásné a milé setkání, při kterém 
došlo i na slzy dojetí. Odpoledne se 
nám trochu protáhlo, ale nikomu to 
nevadilo. 

Pan Maštalíř si s sebou přinesl  harmoniku a na přání oslavenkyně ji k jejím 
narozeninám zahrál písničku „ Plavala husička po Dunaji“ i spoustu jiných.  
Vzpomínalo se na školní, válečná a poválečná léta. Bylo moc krásné poslou-
chat, jak si dva nejstarší občané Rešic povídají, vzpomínají a vypráví historky,  
jak se žilo, kdo kde stál když se bombardovalo, co se kde v daném roce pěsto-
valo atd. Je to až k neuvěření, mrazí vás z toho po těle ……... na co si náhodou 
nevzpomněl jeden, tím ho doplnil druhý, prostě smekám.

Úžasné odpoledne jsme zakončili všichni slibem, že pokud budeme zdrávi, 
tak se v listopadu sejdeme u pana Maštalíře ……. “Jožko, já ti to přece musím 
oplatit,“ řekla paní Bulová a bylo to.

Petra Jílková, foto: Eva a Václav Vorlovi    
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Sbor dobrovolných hasičů

(SDH)

	Novým rokem naše sdružení dobrovolných hasičů svolalo valnou vý-
roční hromadu (20. 1. 2018), kde jsme zhodnotili činnost sdružení v roce 2017,  
diskutovali a plánovali akce i brigády pro rok 2018.

	Naše sdružení se připojilo ke každoroční akci konající se v celé 
republice, jedná se o sběr odpadků v mezích a ve struhách kolem silnic. Je 
třeba po dlouhé zimě trošičku ulevit matičce přírodě. Úklid se konal 8. 4. 2018 
podél silnic z Rešic do Rouchovan, Horních Dubňan a Tulešic. 
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	28. 4. 2018 se v Rešicích na 
místním hřišti konaly okrskové závo-
dy v požárním sportu. Jen na vysvět-
lenou Rešice se nachází v okrsku č. 
15 a spadají do něho vesnice – Reši-
ce, Horní Dubňany, Dolní Dubňany, 
Dobřínsko, Jamolice, Rokytná, Rak-
šice, Polánka. Tyto závody naši kluci 
vyhráli a získali pro rok 2018 okrsko-
vou standartu.
	SDH Rešice je i velmi kul-

turně aktivní a 30.4. 2018 jsme za 
pomoci obce Rešice připravili pálení 
čarodějnic s občerstvením na místním 
hřišti.
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	8. 5. 2018 jsme drželi čestnou stráž při kladení věnců k uctění památky 
padlých ve 2. světové válce. O měsíc později 2. 6. 2018 SDH Rešice oslavilo výročí 
120. let od založení sboru. Přesné datum je 1. 1. 1898. Dále při této příležitosti jsme 
se rozhodli vysadit lípu srdčitou, která je i náš národní strom a to při akci „Stromy 
svobody“ ke 100. výročí vzniku republiky. Společně s požehnáním/svěcením 
nového hasičského praporu, který je symbolem sounáležitosti i symbol našeho  
sdružení. 
	16. 6. 2018 se na místním hřišti konaly noční hasičské závody v po-

žárním útoku o starostův pohár. Účastnilo se celkem 15 týmu z toho dva týmy 
žen. Naše ženy ve složení Anička Čurdová – koš, Petra Jílková – stroj, Renata 
Herzánová - savice, Sabina Chybová – béčko, Kateřina Jílková – rozdělovač, 
Petra Peigerová – pravý proud, a levý proud byla žena z davu  . Ženy se 
umístily na krásném 2. místě, proto postoupily do rozstřelu a tam porazily 
Vedrovice ženy a vyhrály soudek piva. Naši chlapci se umístili na krásném  
5. místě a  i oni postoupili do rozstřelu (5 nejlepších) o soudek piva. Ten nako-
nec putoval do Černína.
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Tým 1. kolo 2. kolo pořadí
Rešice ženy  28:84  N  2
Vedrovice ženy  23:55  33:34  1
Rešice  17:04  17:46  5
Ratišovice B  20:22  22:04  11
Běhařovice  N  16:28  4
Jiřice  N  30:45  13
Černín  15:90  16:99  2
Křepice  N  19:78  10
Dobřínsko B  N  18:23  6
Suchohrdly  19:57  21:33  7
Šitbořice  N  21:54  12
Citonice  19:76  19:76  9
Ratišovice A  20:05  19:58  8
Blatnice  16:04  17:86  3
Lhotky sport (okolí Velmezu)  13:96  14:16  1

Složení mužů: koš – Anička Čurdová, savice – Jan Herzán, stroj – pan Kru-
pička (Miroslav Hájek), béčko – Tomáš Březina, rozdělovač – Jan Čurda, pra-
vý proud – Jan Hájek, levý proud – Vojtěch Sláma.

Děkujeme všem fanouškům, kteří vytvořili krásnou atmosféru našim 
borcům a borkám z Rešic, ale i ostatním závodníkům. Velké díky Vám 
všem 

Svatý Florián 
ochránce všech hasičů
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Foto: Eva a Václav Vorlovi

Pozvánky na plánované společenské akce v obci:

Červenec 2018
•	 07. 07. 2018 - pěší pouť do Hlubokých Mašůvek
•	 14. 07. 2018 - nohejbalový turnaj
•	 15. 07. 2018 - poutní mše svatá k panně Marii Karmelské-Kordula

Srpen 2018
•	 18. 08. 2018 - letní noc s country kapelou ŠERO
•	 25. 08. 2018 - rozloučení s létem spojené s kouzelnickým představením
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Září 2018
•	 Malý festival loutky

Říjen 2018
•	 Posezení se seniory
•	 Halloweenská stezka odvahy

Listopad 2018
•	 3. 11. 2018 – šipkový turnaj-Rešice Open
•	 Ochotnické divadlo

Prosinec 2018
•	 Vánoční jarmark
•	 Mikulášská nadílka na návsi

Společenská kronika za období leden - červen 2018

Významná životní jubilea oslavili naši spoluobčané, kterým srdečně ještě 
jednou blahopřejeme:

Bulová Marie                          90 let  (10. 04.)
Černá Marie                            85 let  (30. 05.)
Juránková Marie                    75 let  (13. 01.)
Hájek Jan                                 70 let  (18. 04.)
Sršeň Josef                              65 let  (29. 05.)

Přivítali jsme…

V Rešicích jsme přivítali nově narozeného občánka:

Matteo Šipr                           02. 02. 2018
Šťastným rodičům srdečně blahopřejeme a Tobě milý Matteo přejeme, aby 

se Ti mezi námi dobře žilo.
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Soutěž pro děti v Místní knihovně v Rešicích  
-------------------------------------------------------------- 
Do horního rámečku (k otazníku) uhodni a doplň název jídla – nápoje – potraviny, který 
patří a váže se k názvům. 
Např.: 
 Odpověď:       SALÁTY 
 vlašský 
 bramborový 
 šopský 
 
? ? ? ? ? 
bramborová ovocné  vanilková slepičí oříšková 
ovesná bramborové čokoládová křepelčí hořká 
krupicová houskové citrónová čokoládové mléčná 
 
? ? ? ? ? 
segedínský vídeňský smetanový bramborová grilované 
bramborový kuřecí eidam vývar pečené 
hovězí holandský plísňový gulášová s  nádivkou 
 
? ? ? ? ? 
šípkový debrecínský pepsi tvarohové chleba 
černý špekáček zonka povidlové rohlík 
ovocný cigára mirinda makové veka 
 
 
Znáš  význam některých zastaralých slov, která se ještě dnes používají v naší vesnici?  
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
Rodiče nebo prarodiče Ti určitě pomohou a vysvětlí význam slova.. 
 
                        Napiš význam slova                               Napiš význam slova 
Kél  Kvelb  
Putra  Pjatro  
Erteple  Kurgl  
Karlátka  Chromatika  
Srstka  Firhaňk  
Cibébi  Šmórn  
Lemon  Cviboch  
Nekesánek  Kutchan  
U Sarkandra  Turkyňa  
Marhula  Nevlezlo  
 
Vyluštění  předej v knihovně,  nebo  na  obecním úřadě. Odměnu si vybereš.  
 
Knihovna bude zavřená ve dnech dovolené a státního svátku: 29.6.2018, 6.7.2018, 
20.7.2018 
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